
Skolebestyrelsesmøde mandag d. 29. januar 2024 kl. 19.00 – 21.30 

 
Mødeleder: Mette 

 

Ordstyrer: Jan 

 

Afbud: Michael 

 

 

Dagsorden:  

 

5/2024 Godkendelse af referat fra sidste gang 

Godkendt 

 

6/2024 Nyt fra elevrådet  

Intet nyt fra elevrådet, som heller ikke kommer i dag. 

 

7/2024 Skoleudviklingssamtale onsdag d. 24/1 på Højgårdskolen.  

 Tilbagemelding fra mødet onsdag d. 24. januar.  

Vi nåede meget, men ikke punktet om trivsel. Dataene viser at det går godt med læsning, matematik 

og national trivsel. I forældretilfredshedsundersøgelsen ligger vi nr. 1 i Herning kommune. 

Der lægges referat ud om skoleudviklingssamtalen. 

 

Glasgangen – der var god stemning. Hvis vi tænker større, søger fonde og tænker at lokalsamfundet 

kan benytte sig af det, vil vi måske få medvind.  

 

8/2024 Skoleårets planlægning 24/25   

 Timefordelingsplanen skal godkendes. Skal vi bibeholde trivselslektionen?  

 Se bilag 

Timefordelingsplanen besluttes sammen med lærerne. 

Vi drøftede nørd/tænketank. Vil det have interesse for børnene, hvis det ligger udenfor skoletid? 

 

9/2024 Valg til skolebestyrelsen 

 Gennemgang af processen. 

 Se bilag. 

Der er valg, forår 2024 – 3 er på valg 

Morten gennemgik processen for bestyrelsen. 

18.-19. marts er der valgmøde. Den 19. marts, er der ligeledes forårskoncert. Morten laver et in-

formationsbrev til alle forældre omkring valg til skolebestyrelsen.  

 

10/2024 Økonomisk tildelingsmodel  

 Herning kommune fordeler næsten 1 mia. kr. ud til skolerne. Den model, som be

 stemmer hvor mange penge den enkelte skole skal have er i høring fra d. 22/2 til d. 

 6/3. Hvordan vil vi afgive Højgårdskolens høringssvar? 

Budgettet balancerer som det skal. 

Morten orienterede om den økonomiske tildelingsmodel, hvilke faktorer der spiller ind, når pengene 

skal fordeles. 



Der skal laves et høringssvar omkring tildelingsmodellen, hvor der forinden vil blive lavet ca. 3 for-

slag fra Herning kommune i forbindelse med tildelingsmodellen. 

Møde om høringssvar den 28/2 kl. 16.00-17.00 

 

11/2024  AFTENENS TEMA: SFO 

- Princip for SFO 

- Fritidspædagogikkens 5 pejlemærker  

- Frugtordning 

- Digital dannelse i SFO-tiden – hvordan?     

Jan fortalte om det uddannelsesforløb, som alle pædagoger og pæd. Assistenter har været i gennem 

hen over 3 kursusdage på tværs af SFO’er i Herning kommune.  

Danner basis for vores mål- og indholdsbeskrivelse, som findes på hjemmesiden. 

Christine fortalte om den lokale proces i vores SFO’er omkring pejlemærkerne. Hvad gør vi nu og 

hvor vil vi gerne hen – om 1 år m.v. Hvad er vi stolte af? Hvad skal vi blive bedre til?  

Pejlemærke 2 – Forældresamarbejdet: 

Idegenerering i mindre grupper. CJ og JT tog mange gode input med tilbage i den videre proces. 

 

Princip 

Udkast til princip diskuteret. SFO er sin egen (ikke i samspil med skole)  

Skal det fritidspædagogiske arbejdsgrundlag med i et SFO-princip? 

Princippet skal måske sættes lidt ned i lix ;o) 

 

Frugtordning 

Vi har mange penge på forældrekontoen, selvom vi er den billigste ordning i HK. 

Hvordan bruger vi dem fornuftig? 

Skru mere op for de gode råvarer, køb forskellige eksotiske frugter, Lav lidt større portioner, m.m. 

 

Digital dannelse 

Jan fortalte om vores debat på sidste fælles SFO-møde. Både klub og Højen har været i proces og 

har allerede reageret på den Digitale aften og lavet nye tiltag. Det er dejligt at der allerede er tiltag 

i gang. 

 

12/2024  Nyt fra 

 Formanden: 

 Ledelsen: Børnefødselsdage på Højgårdskolen 

Nyt fra ledelsen: 

-Vi har den sureste uge i denne uge for skolepatruljen, hvor de bliver forkælet hele ugen. 

-Vi skal i gang med en afbureaukratiseringsproces. Dette er for hele skolens personale og ledelse. 

 

-Henvendelse ang. børnefødselsdag i 1. årg. - MU vender tilbage til henvendelsen omkring de for-

skellige dilemmaer. 

 

Intet nyt fra formanden. 

 

13/2024  Eventuelt  

Intet. 

 

Punkter til næste møde:  



 

  

 

 

 

Ref Christine     Mvh. Mette og Morten 


